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Referat 29. februar 2024 

Dialogmøde om Aktivitetscenter Struers 
fremtid 
Deltagere 
Struer Frivilligcenter bestyrelse 
Anita Zaco, Dorthe Klausen, Grethe Hestbech, Inge Lise Kofoed Beck, Palle Lykke Ravn 
 
Aktivitetscentrets brugerråd 
Kirsten Andersen, Bent Gjerulff, Kurt Veise, Annette Jensby, Anette Sandbæk. 
Suppleanter i brugerrådet Heinz Schmidt, Jenny Nørgaard, Dorit Jensby. 
 
Struer Kommune 
Lotte Junker, direktør 
Jørn Ladekjær, centerchef teknisk drift og anlæg 
Tina Holmgaard, centerchef sundhed og omsorg 
Karen Qvist Kristensen, daglig leder af Aktivitetscenter Struer 
Rasmus Thøgersen, centerchef kulturområdet 
Yvonne Villadsen, leder aktivitetsområdet 
 

Baggrund for mødet 
Formålet med mødet er i dialog med Brugerrådet for Aktivitetscentret og Bestyrelsen for Frivillig centret at 
kortlægge, hvad det betyder, for Aktivitetscentret og Frivillig centret, når Ungdomsskolen flytter.  
 
Derfor skal vi forsøge at få afdækket brugernes behov for lokaler og faciliteter fremadrettet.  
 
Det er politisk besluttet at Struer Ungdomsskole skal flytte i andre lokaler. Det medfører at der skal findes en 
løsning på de lokaler vi er fælles om; træværksted, skolekøkken og keramikovn, som er placeret i kælderen i 
Ungdomsskolebygningen. 
 
Der er ikke truffet politisk beslutning om at Aktivitetscentret skal flytte. 
 
Proces om ny skolestruktur og løsning af lokaleudfordringer i Skolegade 5, kører helt separat. Dog er det en 
fordel, hvis det er muligt at have oplæg vedr. lokaler klar til politisk behandling, samtidig med at 
skolestrukturen behandles i maj. Af hensyn til, at det kan give et politisk overblik over økonomi og fysiske 
rammer. 
 

Overordnede input og spørgsmål fra deltagerne 
 

• Ligger der tal på, hvad det koster at renovere? 8-10 millioner, men det er ikke et præcist tal. Der 
laves en præcis udregning, når behovet er opgjort.  

• Hvilken kultur møder man i Aktivitetscentret: inviterende, man føler sig set og mødt. Man møder 
mennesker på kryds og tværs.  

• Der opstår synergi ved at det hele er så let tilgængeligt og at aktiviteter ligger samme sted.  
• Vi ønsker at alle aktiviteter forbliver samlet.  
• Bygningen kan måske være bevaringsværdig. Og det kunne være en mulighed at der både var 

boliger og aktivitetscenter.  
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• Struer Frivilligcenter har ønsker til fremtidig brug. Der mangler kontorpladser, selvhjælpsgrupper har 
brug for mindre lokaler og mere hyggelige lokaler. Det findes ikke på stedet pt. 

• Brugerbestyrelsen og Ældresagen: ønsker ikke et flyt. Ønsker en løsning på matriklen. 
• Vigtigt med let adgang.  
• Da der er ikke taget en politisk beslutning om at AC skal flytte, så vi skal se på muligheden for at 

udvikle stedet.  
• Der er synergi mellem Frivilligcenter Struer og Aktivitetscentret og der er samarbejde på tværs.  
• Der kommer rigtig mange ressourcer i spil i huset, som er presset på plads. Vi er frivillige og passer 

på hinanden.  
• Det foreslås at der bygges en etage ovenpå.  
• Det er vigtigt at der er egnede lokaler, til de forskelligartede aktiviteter. 
• Der skal ”slås” om lokalerne pt. 
• Er der et øvre loft for hvad det må koste? Det er der ikke. Det besluttes politisk, når 

behovsafdækning er klaret.  
• Seniorer fylder meget i forhold til de unge, der kommer i Frivilligcenter. 
• Det er problematisk at der er depot i kælderen. Skal gå op og ned ad trapperne.  
• Der er brug for mange, mange flere m2 end i dag.  
• Obs på at det også er en arbejdsplads.  
• Frivilligcenter og Aktivitetscentret kan skilles ad, så det giver bedre muligheder for brugere af 

Frivilligcenter og det vil skabe mere plads til Aktivitetscentret.   
• Vi vil være kendt for at være en kommune hvor det er godt at være pensionist. 
• Vi kan som brugere være med til at visualisere behov. 
• Brugerråd og bestyrelse ønsker at de bliver involveret i beslutningerne. Der efterspørges en 

møderække. 
• Det foreslås at kælderen inddrages. 
• Det er et ønske at få et bookingsystem, så man selv kan booke lokaler. 
• Der er ønske om at infotavlen kan indeholde mere information. 
• Det er vigtigt med en handleplan, der er gennemskuelig. 
• Vigtigt at få behovsafdækket inden der laves en præcis beregning på, hvad en evt. renovering vil 

koste. 

Aftaler 
Bestyrelse og brugerråd får en hjemmeopgave, som de præsenteres for: 
Der skal laves en behovsanalyse for hver aktivitet: hvad er vigtigt; fx lokalestørrelse, lydniveau, ”naboer” til 
aktiviteten osv. 
 
Der tages et billede af afdækningen, som sendes til Jørn Ladekjær, jbl@struer.dk. 
Opfordring fra Jørn: vær kreative og kom med jeres gode idéer. Vi skal nok tage os af det tekniske og finde 
løsninger.   
 
  

mailto:jbl@struer.dk
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Eksempel: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Vi aftaler to møder til opfølgning:  
 

• 20. marts kl. 17-19 
• 3. april kl. 17-19. 

Begge møder afholdes på Aktivitetscentret. 
Deltagere: Brugerråd, bestyrelse for Frivilligcenter Struer, Struer Kommune. 
 
 

Ref.: YV, 1/3 2024 
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